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Уважаема г-жо Симеонова, д-р Златкова, проф. Бочков, г-жо Такева, г-жо 

Чавдарова,  

Първо, искам да благодаря за поканата и за възможността да бъда част от 

този форум и част от тази посветена общност, за която правата и интересите на 

децата не са просто професионален ангажимент, а са кауза. Кауза, която стъпка по 

стъпка променя средата, в която живеят българските деца.  

Искам да използвам случая още веднъж да благодаря на всички Вас, които 

сте организатори на това събитие - на Ноу-хау центъра към Нов български 

университет и на всички Вас, участници в днешния форум – за сътрудничеството, 

за партньорството, за постоянството в защита правата на децата и за всичко това, 

което имах възможността да науча от Вас – от тази моя първа пресконференция и 

до днес, от тогава измина малко повече от една година. 

Процесът на деинституционализация започна преди години с ентусиазма на 

промяната, зад визията на този процес застанаха рамо до рамо политици, 

експерти, институции, общности под наслова, това което е най-добро за децата.  

Процеса подкрепиха европейските структури, европейските програми, 

международните правозащитни организации и сега поглеждайки назад си 

спомняме, че тогава някои от нас очакваха, че със затварянето на най-тежките 

домове – на децата с умствена изостаналост, като че ли ще оставим зад гърба си 

проблемите, трудностите.  

Тогава аз от друга позиция си представях, че с натрапчивата миризма, която 

беше просмукала тези сгради, оставайки я зад вратите на последния заключен 

дом, ще оставим назад проблемите, които съществуват за децата в институции, но 

се оказа, че това не е точно така. Доказателство за това са предизвикателствата и 

проблемите, с които реално се сблъскваме всички, които работим по тези 

проблеми с днешна дата.  



За мен като омбудсман извеждането на деца от институциите е кауза, от 

която няма да отстъпя. Подходът, който трябва да следваме, тъй като аз съм 

застъпник за правата на българските граждани, аз съм застъпник за правата на 

българските деца, според мен, подходът, който трябва да следваме е правата на 

всяко едно дете да бъдат в центъра на процесите на алтернативната грижа, в 

която живее то, да бъдат в центъра на усилията на всеки един професионалист и 

да бъдат във фокуса и на мен като омбудсман в мониторинга, който и аз 

осъществявам върху тези процеси. Само по този начин може да се гарантира 

качество. А как се измерва качеството? Със сигурност Вие знаете по-добре от мен. 

Но и според мен това е видимата промяна, която би следвало да настъпи в живота 

на всяко дете и на всяко семейство.  

Аз като омбудсман съм готова да участвам в процеса на гарантиране на 

необратимостта на деинституционализацията, да участвам в огласяването на 

проблемите, заедно с Вас да търся решение и съм готова и аз, както и Вие, да стоя 

зад проблемите и съдбата на всяко едно дете. Всъщност днес например, заедно с 

моя екип ще бъда в Троян, където от 6 месеца проследяваме две деца в риск, 

които бяха в интернат, след това изведени, т.е. не трябва да се отказваме до 

последния момент да се борим за всяко дете. Предполагам, че Вие това го знаете 

и по добре от мен. 

Благодаря Ви още веднъж за съвместната ни работа. 

Пожелавам успех на днешния форум и съм сигурна, че от това ще 

произтекат добри решения!    

 


